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UDAL OSOKO BILKURAREN AKTA 

ACTA del PLENO MUNICIPAL 

BILERA ZK.: 2023/04 SESIÓN No: 2023/04 

EGUNA: 2023/04/27 DÍA: 27/04/2023 

HASIERA ORDUA: 19:00 HORA DE INICIO: 19:00 

AMAIERA ORDUA: 19:20 HORA DE FINALIZACIÓN: 19:20 

TOKIA: Udaletxeko Osoko Bilkuren aretoa LUGAR: Salón de Plenos de la casa consistorial 

BERTARATUAK: ASISTENTES: 

Gilen Garcia Boyra, alkatea Gilen Garcia Boyra, alcalde 

EH Bildu udal taldea Grupo municipal EH Bildu 

Itziar Irizar Beristain Itziar Irizar Beristain 

Aritz Larrañaga Unanue Aritz Larrañaga Unanue 

Antxon Etxeberria Larrea Antxon Etxeberria Larrea 

Nerea Arrizabalaga Badiola Nerea Arrizabalaga Badiola 

Antxoka Elorza Altuna Antxoka Elorza Altuna 

Debarren Ahotsa udal taldea Grupo municipal Debarren Ahotsa 

Pedro Bengoetxea Loiola Pedro Bengoetxea Loiola 

Isidor Lamariano Arostegi Isidor Lamariano Arostegi 

Enrique Salgado Alcorta Enrique Salgado Alcorta 

EAJ-PNV udal taldea Grupo municipal EAJ-PNV 

Iñigo Cambronero Alkorta Iñigo Cambronero Alkorta 

Eneritz Gómez Lázaro Eneritz Gómez Lázaro 

Miren Esnal Laskibar Miren Esnal Laskibar 

Idazkaria: Jose Luis Salaberri Iñarra Secretario: Jose Luis Salaberri Iñarra 

Ez bertaratzea eskusatzen du: Excusa su asistencia: 

Ane Egidazu Elosua Ane Egidazu Elosua 
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ESAN-EGINAK ETA ERABAKIAK. TEMAS TRATADOS Y ACUERDOS. 

Gilen Garcia: Arratsaldeon eta ongi etorri  denoi. Gilen Garcia: Buenas tardes, y bienvenidos y 

bienvenidas. 

Ezer baino lehen bi aipamen. Lehenik Anek 

adierazi du ezin izango duela gaurko Osoko 

Bilkuran parte hartu. Eta bigarrenik, Debarren 

Ahotsak eskatu du, gaurko gai zerrendako 5. 

puntua, “Oinherri, Herri Hezitzaileak Sustatzeko 

elkartearen bazkide laguntzaile izatea”, ez 

eztabaidatzea gaurko bileran eta, hortaz, kendu 

egingo dugu gai hori eta hurrengo osoko 

bilkurako utziko dugu gai hori. Ados? 

Antes de nada, un par de cuestiones. En primer 

lugar, Ane ha manifestado que no podrá participar 

en el Pleno de hoy. Y, en segundo lugar, Debarren 

Ahotsa ha solicitado que el punto 5 del orden del 

día de hoy, a”dhesión a la asociación Oinherri, 

Herri Hezitzaileak Sustatzeko como socio 

colaborador”, no se trate en la reunión de hoy, por 

lo que vamos a eliminar este tema y dejarlo para 

el siguiente pleno. ¿De acuerdo? 

Eta behin Osoko Bilkurez hitz egiten ari naizela, 

nahasmenik egon ez dadin, bihar deialdia egingo 

dugu, asteartean hauteskunde mahaiak eratzeko 

zozketa egin dadin. Pleno hori goiko bilera 

aretoan egiten dugu, eta denok etorri ahal dugu, 

baina, ez dakit beharrezkoa ote den, azkenean 

aukeraketa egitea da soilik, alderdi bakoitzeko 

kide bana etorrita nahikoa litzateke, baina Osoko 

Bilkura da. Hori, maiatzaren 2an litzateke, 

asteartea, eta goizean izango da.  

Y una vez que estoy hablando de Plenos, para 

evitar confusiones, mañana haremos la 

convocatoria para hacer sorteo de las mesas 

electorales el martes. Este pleno lo hacemos en la 

sala de reuniones de arriba, y todos podemos 

venir, pero no sé si es necesario, al final es una 

elección, bastaría con una persona de cada 

partido, pero es un Pleno. Esto sería el martes, 2 

de mayo, y será por la mañana. 

Bestalde, Tokiko Gobernuko Batzordean hitz egin 

dugunaren harira, maiatzaren erdialdean, 

Debarren Eguna baino lehenago, bukaera 

bukaerara ez heltzeko, maiatzaren Osoko Bilkura 

egin genezake mahai gainean ditugun gaiekin 

bukatzeko. Dataren aldaketa egongo balitz, 

komentatuko dugu dagokion aurrerapenarekin. 

Ados? 

Por otra parte, al hilo de lo que hemos hablado en 

la Junta de Gobierno Local, a mediados de mayo, 

antes del Debarren Eguna, sin espera al fin de 

mes, en mayo podríamos hacer un pleno para 

rematar los temas que tenemos encima de la 

mesa. Si hubiera cambio de fecha, lo 

comentaremos con la antelación 

correspondiente. ¿De acuerdo? 

Behin azalpen horiek emanda, Osoko Bilkurari 

hasiera emango diogu. 

Hechas estas explicaciones, iniciaremos el Pleno. 

1.- AURREKO BILKUREI DAGOZKIEN AKTA 

ZIRRIBORROAK ONARTZEA, HALA 

BADAGOKIO. 

1.- APROBACIÓN, SI PROCEDE, DEL BORRADOR 

DE LAS ACTAS DE LAS SESIONES 

ANTERIORES. 

Gilen Garcia: Ba al dago ekarpenik edo 

iradokizunik? Hortaz, aho batez onartzen ditugu. 

Gilen Garcia: ¿Hay aportaciones o sugerencias? 

Por lo tanto, se aprueban por unanimidad. 

Udal batzak, aho batez, onartzen ditu 2020ko 

abenduaren 20ko eta 2023ko otsailaren 16ko 

Osoko Bilkuren aktak. 

El Pleno, por unanimidad, aprueba las actas de las 

sesiones plenarias de 20 de diciembre de 2020 y 

16 de febrero de 2023. 

2.- ALKATETZA DEKRETUEN KONTROLA. 2.- CONTROL DE LOS DECRETOS DE ALCALDÍA. 

Gilen Garcia: Ba al dago ekarpenik, iradokizunik Gilen Garcia: ¿Tenéis aportaciones, sugerencias o 
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edo galderarik? preguntas? 

Ez da ez galderarik ez ekarpenik egiten. No se formulan preguntas ni aportaciones. 

Udalbatzak jakinaren gainean geratzen da. El Pleno queda enterado. 

3.- ONARTZEA, HALA BADAGOKIO, 2022KO 

AURREKONTU OROKORRAREN 

KITAPENA. 

3.- APROBAR, SI PROCEDE, LA LIQUIDACIÓN 

DE LOS PRESUPUESTOS GENERALES DEL 

2022. 

Gilen Garcia: Itziar, zurea da hitza. Gilen Garcia: Itziar, tienes la palabra. 

Itziar Irizar: Normalean, kitapena beranduago 

onartzen da, baina, aurten hauteskundeak 

daudenez maiatzean, pentsatu dugu Pleno 

honetara aurreratzea, eta hor daukazue txosten 

potolo hori atal desberdinak dituena. Alde batetik, 

2022ko aurrekontua noiz onartu zen, horren 

argitalpena buletinean. Gero balantze bat 

azaltzen da baita ere, ondarearen emaitza 

ekonomikoa, diruzaintzako gerakina, horiek 

guztiak 2022ko abenduaren 31k data kontuan 

hartuta. Gero onarpen dekretua, alkateak 

sinatzen duena, kobra gaitzen txostena, 

maileguen zerrenda, legealdi honetan eskatu 

diren bi mailegu horiek. Gero kontu hartzailearen 

txostena, eta hor azaltzen dira hasieran 

onartutako aurrekontuan egindako aldaketak, eta 

azkenean kitapena nola gelditzen den, eta hori da, 

informazio aldetik, urte osoko, 2022ko, ibilaldia 

nolakoa izan den, eta, azkenik, udal inbentarioa, 

zerrenda luze hori. 

Itziar Irizar: Normalmente la liquidación se 

suela aprobar más tarde, pero dado que este 

año hay elecciones en mayo, hemos pensado 

adelantarlo a este Pleno, y ahí tenéis ese 

voluminoso informe que tiene diferentes 

apartados. Por un lado, cuando se aprobó del 

presupuesto 2022, la publicación de este en el 

boletín. A continuación, se presenta también 

un balance del resultado económico 

patrimonial, remanente de tesorería, todos 

ellos a 31 de diciembre de 2022. Luego, el 

decreto de aprobación firmado por el alcalde, 

informe de incobrables, relación de préstamos, 

los dos préstamos solicitados en la presente 

legislatura. Luego está el informe del 

Interventor en el que se reflejan las 

modificaciones introducidas en el presupuesto 

inicialmente aprobado, así como el estado final 

de la liquidación, y eso es, a efectos 

informativos, el desarrollo de la marcha a lo 

largo de todo el año, 2022 y, finalmente, el 

inventario municipal, un largo listado. 

Ez dakit dudaren bat daukazuen ala ez, eta, 

printzipioz, asmoa da datorren hilean Ogasun 

Batzordearen bilera bat egitea orain arteko, 

2023ko jarduna nola doan aztertzeko, legealdia 

bukatu aurretik hori zehazteko, eta edozein duda 

izanez gero, bilera horretan kontu hartzailearekin 

argitu daiteke. Prozeduraren aldetik egin 

beharreko zerbait da, eta legealdia bukatu 

aurretik, lan bat gehiago eginda. 

No sé si tienes alguna duda. En principio, la 

intención es que el próximo mes se celebre una 

reunión de la Comisión de Hacienda para 

analizar la actuación en 2023 antes de que 

finalice la legislatura, y cualquier duda se puede 

aclarar con el interventor. Es algo que hay que 

hacer desde el punto de vista procedimental y 

antes de finalizar la legislatura, un trabajo más 

realizado. 
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Gilen Garcia: Oso ondo. Ez badago ekarpenik, 

bozkatu egingo dugu. Aldeko bozkak? Aho batez. 

Gilen Garcia: Muy bien. Si no hay aportaciones 

votaremos. ¿Votos a favor? Por unanimidad. 

Udalbatzak, aho batez, onartzen du 2022ko 

Aurrekontu Orokorraren kitapena 

La Corporación, por unanimidad, aprueba la 

liquidación de los Presupuestos Generales del 

2022. 

4.- ONARTZEA, DEBA-ITZIAR ESKOLA KIROLA 

ELKARTEAREN BAZKIDE SUSTATZAILE 

IZATEA ETA UDALEKO ORDEZKARIA 

IZENDATZEA. 

4.- APROBAR, SI PROCEDE, SER SOCIO 

PROMOTOR DE LA ASOCIACIÓN DEBA-

ITZIAR ESKOLA KIROLA Y NOMBRAR 

REPRESENTANTE DEL AYUNTAMIENTO. 

Gilen Garcia: Itziar, zurea da hitza. Gilen Garcia: Itziar, tienes la palabra. 

Itziar Irizar: Kasu honetan, Zubi guraso 

elkartearen bidez iritsi zen eskaera bat eskola 

kirolaren kudeaketa hobetzeko asmoz, edo 

behintzat, kudeaketa hori arintzeko asmoz, 

proposatu zutena izan zen gurasoen elkarteen 

eta Debako Udalaren eta Auzo Udalaren artean 

elkarte bat sortzea. Orduan, Deba-Itziar eskola 

kirola izango da elkarte horren izena, eta Udala 

izango da elkarte horren sustatzaileetako bat. 

Itziar Irizar: En este caso, a través de la 

asociación de padres y madres Zubi llegó una 

solicitud para mejorar la gestión del deporte 

escolar, o al menos, para agilizar esa gestión, se 

propuso la creación de una asociación entre las 

asociaciones de padres y madres, y el 

Ayuntamiento de Deba y la Entidad Local 

menor de Itziar. Entonces, el nombre de esta 

asociación será Deba-Itziar eskola kirola, siendo 

el Ayuntamiento uno de los promotores de la 

misma. 

Antxon Etxeberria: Hor kontua da orain arte 

eskola kirola kudeatu dela kontseilu baten 

bitartez, eta entitate juridikorik ez zeuzkan. 

Orduan, helburua da entitate juridikoa izango 

duen elkarte bat sortzea eta horrek 

ahalbidetzen du kontratazioak-eta beste modu 

batean egitea. Guraso elkartearen eskaera izan 

zen, beraiek hartzen zutelako horren ardura 

guztia eta ardura horiek, nolabait, partekatzea. 

Antxon Etxeberria: El asunto es que hasta ahora 

el deporte escolar se ha gestionado a través de 

un consejo y no tenía entidad jurídica. 

Entonces, el objetivo es crear una asociación 

con entidad jurídica, lo que permite que las 

contrataciones se realicen de otra manera. Fue 

una petición de la asociación de padres y 

madres porque ellos se encargaban de todo y, 

de alguna manera, compartir esa gestión. 

Gero, finantzaketa aldetik ere, Jesusek askotan 

aipatzen zuen Udalak diru ekarpen bat egiten 

duela eta hori nolabait justifikatu egin behar zen 

hitzarmen baten bitartez-edo. Elkartea sortuta, 

justifikazio hori egina dago. 

Además, también desde el punto de vista de la 

financiación, Jesús insistía en que el 

Ayuntamiento realiza una aportación 

económica que, de alguna manera, debería 

haberse justificado a través de un convenio. 

Una vez creada la asociación, dicha justificación 

ya estaría realizada. 

Eta helburua hori da, kontratazioak bideratzea 

eta ez ematea ardura guztia gurasoen elkarteari 

eta denon artean partekatzea eskola kirolaren 

ardura guzti horiek. 

Y ese es el objetivo, canalizar las contrataciones 

y no dejar en manos de la asociación de padres 

y madres toda la responsabilidad, compartir 

entre todos y todas esas responsabilidades del 

deporte escolar. 

Bestalde, aipatzea, bazkideak izango garela 

Debako Udala, Itziarko Auzo Udala, Zubi guraso 

elkartea, eta Lizarbe guraso elkartea, Itziarkoa. 

Por otro lado, mencionar que los socios 

seremos el Ayuntamiento de Deba, la Entidad 

Local menor de Itziar, la asociación de padres y 
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Eskolak ezin du bazkide izan entitate juridiko 

propiorik ez duelako, eta badago klausula bat 

non azaltzen den edozein kirol entitate edo 

elkarte, izan Amaika Bat, izan Debasket edo 

Deba Kayak, aukera izango lukeela eskatuz gero, 

elkarteko bazkide izateko. 

madres Zubi y la asociación de padres y madres 

Lizarbe de Itziar. La escuela no puede ser socia 

por carecer de entidad jurídica propia, y existe 

una cláusula en la que cualquier entidad o 

asociación deportiva, ya sea Amaika Bat, 

Debasket o Deba Kayak, podría ser socia de la 

asociación si lo solicitara. 

Gutxi gorabehera, hori litzateke, ez dakit Jose 

Luisek zerbait gehitu nahiko ote duen horren 

inguruan, zeren bera ibili da estatutuen 

jarraipena egiten.  

Más o menos, eso sería, no sé si José Luis 

querrá añadir algo al respecto, porque él ha 

estado haciendo un seguimiento de los 

estatutos. 

Jose Luis Salaberri: Bakarrik esan, nahiz eta 

agintaldi amaiera izan, komeni dela orain 

onartzea eta gero, Elkarteen Erregistroan 

inskribatzea eta tramite guztiak egin ahal 

izateko, eta irailerako dena prest edukitzeko eta 

datorren ikasturte hasierako elkartea martxan 

izatea. 

Jose Luis Salaberri: Sólo añadir que, aunque sea 

el final de la legislatura, es conveniente que se 

apruebe ahora, para luego poder inscribirla en 

el Registro de Asociaciones y realizar todos los 

trámites, y, así, para septiembre tener todo 

preparado y tener en marcha la asociación al 

principio del curso escolar. 

Antxon Etxeberria: Bukatzeko, egia da lanketa 

egin dela Batzordean. Batzordean komunikatu 

zen, bai Iñigorekin bai Enriquerekin komentatu 

nuela asmoa zein zen, baina gero lanketa 

eragileekin egin dela, eskolarekin eta guraso 

elkartekoekin, eta egia da alderdiekin 

estatutuen lanketa ez dela partekatu, eta 

zalantzaren bat badago edo, zuek esango duzue. 

Antxon Etxeberria: Para finalizar, es cierto que 

el asunto se ha trabajado en la Comisión. En la 

Comisión se comunicó, y, tanto con Iñigo como 

con Enrique, comenté cuál era la intención, 

pero que luego se ha trabajado con los agentes, 

con la escuela y con las asociaciones de padres 

y madres, y es cierto que con los partidos no se 

ha compartido la elaboración de los estatutos y 

si hay alguna duda, vosotros y vosotras diréis. 

Eta Udalaren ordezkaria izendatzea ba erabaki 

behar dugun bigarren gauza. Auzo Udalak 

izendatu zuen bere ordezkaria, Zubi guraso 

elkarteak berea, Lizarbe guraso elkarteak baita 

ere, eta falta dena da Udalaren ordezkaria 

izendatzea. Momentuz ni izango naiz, kirol 

zinegotzia naizen aldetik, eta gero agintaldi 

berriarekin izendatuko da beste zinegotzi bat. 

Y lo segundo que debemos decidir es nombrar 

al representante del Ayuntamiento. la Entidad 

Local menor de Itziar, la asociación de padres y 

madres Zubi y la asociación de padres y madres 

Lizarbe ya han nombrado sus representantes, y 

queda pendiente la designación del 

representante del Ayuntamiento. De momento 

sería yo mismo, como concejal de deportes, y 

luego con el nuevo mandato se nombrará a 

otro concejal o concejala. 

Gilen Garcia: Ez badago ekarpenik, bozkatu 

egingo dugu. Aldeko bozkak? Aho batez. 

Gilen Garcia: Si no hay aportaciones, 

votaremos. ¿Votos a favor? Por unanimidad. 

Udalbatzak, aho batez, erabakitzen du: El Pleno, por unanimidad, acuerda: 
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Lehena.- Onartzea Deba-Itziar Eskola Kirola 

elkartearen bazkide sustatzaile izatea. 

Primero.- Aprobar ser socio promotor de Deba-

Itziar Eskola Kirola Elkartea. 

Bigarrena.- Onartzea Deba-Itziar Eskola Kirola 

elkartearen estatutuak. 

Segundo.- Aprobar los Estatutos de Deba-Itziar 

Eskola Kirola Elkartea. 

Hirugarrena.- Antxon Etxeberria Larrea 

izendatzea Debako Udalaren ordezkaria Deba-

Itziar Eskola Kirola elkartean. 

Tercero.- Nombrar a Antxon Etxeberria Larrea 

representante del Ayuntamiento de Deba en 

Deba-Itziar Eskola Kirola Elkartea. 

5.- ONARTZEA, HALA BADAGOKIO, 

MAIATZAREN 17KO ADIERAZPEN 

INSTITUZIONALA. 

5.- APROBAR, SI PROCEDE, LA DECLARACIÓN 

INSTITUCIONAL DEL 17 DE MAYO. 

Gilen Garcia: Itziar, zurea da hitza. Gilen Garcia: Itziar, tienes la palabra. 

Itziar Irizar: Dakizuen bezala, maiatzaren 17a 

LGTBIfobiaren aurkako nazioarteko eguna da, 

eta justu egun horren aurreko Plenoa denez 

gaur, adierazpena irakurriko dut.  

Itziar Irizar: Como sabéis, el 17 de mayo es el 

día internacional contra la LGTBIfobia, y como 

hoy es el Pleno inmediatamente anterior a ese 

día, voy a leer la declaración. 

«LGTBIFOBIAREN AURKAKO NAZIOARTEKO EGUNA – maiatzak 17 

ADIERAZPEN INSTITUZIONALA 

Maiatzaren 17an LGTBIfobiaren aurkako eguna ospatzen da 1990az geroztik, egun hartan Osasunaren 

Munduko Erakundeak (OME) homosexualitatea gaixotasun psikiatrikoen zerrendatik kendu zuela eta. 

Harrez gero aurrerapauso batzuk eman dira legegintzan, gizarte mailan, baina, zoritxarrez, oraindik 

ere nabarmena da lesbiana, gay, bisexual, transexual, intersexual, … pertsona askoren eskubideak ez 

direla bermatzen, eta euren aurkako diskriminazioari aurre egiten jarraitu behar dugula gutako 

bakoitzak. 

Ez dugu bazterkeriarik nahi, ez eta indarkeriarik, aurreiritzirik edota gorrotorik ere. Herritar libreak nahi 

ditugu, norberak bere sexualitatearen, sexu identitatearen nahiz generoaren arabera bizitzeko 

askatasun osoa izan behar duelako, berdintasunean eta errespetuan oinarritutako gizarte batean.  

Hori horrela, Debako Udalbatzak honakoa adierazten du: 

1. Orientazio sexualean eta genero identitatean oinarritutako diskriminaziorik ez duela onartzen, ez 

eta indarkeriarik ere.  

2. Lesbiana, gay, transexual, bisexual, transgenero eta intersexualek euren adierazpen afektibo-

sexualak askatasun osoz bizitzeko eskubidea dutela. 

3. Euskal gizarte inklusiboa eta askotarikoa aldarrikatzen duela, justuagoa, errespetuzkoagoa eta 

integratzaileagoa bilakatu dadin. 

4. Berdintasunerako eskubidearen eta sexu-orientazio eta generoagatiko diskriminaziorik ezaren alde 

lan egiten jarraituko duela, askatasuna, duintasuna eta giza eskubideak defendatzeko helburuarekin. 

Deban, 2023ko apirilaren 27an.» 

Gilen Garcia: Ez badago ekarpenik, bozkatu 

egingo dugu. Aldeko bozkak? Aho batez. 

Gilen Garcia: Si no hay aportaciones, 

votaremos. ¿Votos a favor? Por unanimidad 

Udalbatzak, aho batez, onartzen du Maiatzaren 

17ko Adierazpen Instituzionala. 

El Pleno, por unanimidad, aprueba la 

Declaración Institucional del 17 de Mayo. 
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6.- ESKARI ETA GALDERAK. 6.- RUEGOS Y PREGUNTAS. 

Gilen Garcia: Ba al dago eskaera edo 

galderarik? 

Gilen Garcia: ¿Hay algún ruego o pregunta? 

Pedro Bengoetxea: Nola dago Netx Funtsen 

proiektua? 

Pedro Bengoetxea: ¿Cómo está el proyecto 

de los Netx Funtsak? 

Gilen Garcia: EAJren aldetik ba al daukazue 

zerbait? 

Gilen Garcia: Por parte de EAJ, ¿tenéis algún 

ruego o pregunta? 

Iñigo Cambronero: Ez.  Iñigo Cambronero:  No 

Gilen Garcia: Ados, hor elementu desberdinak 

daude.  

Gilen Garcia: De acuerdo, ahí hay elementos 

diferentes. 

Bi deialditan hartu dugu parte. Lehendabiziko 

deialdia izan zen 2022koa eta urrian jarri ziren 

gurekin harremanetan eta esleitu edo adostu 

zitzaigun, Debegesaren partez Geoparkearen 

baitan garatzeko proiektua, hainbat 

interbentzio hiru Udalei eragiten dietenak, eta 

ondoren dago Udal bakoitzak erabakitzen 

zuena. Guk pixka partaidetza gunetan eta 

komentatutakoaren harira, gatazkatsuago zen 

alde hori albo batera utzita, hau da autobus 

geralekuarena albo batera utzi, eta adostu zen 

paseo estaliaren itxitura eta Gudarien plazaren 

berrurbanizaioa eta pixka bat, konexio 

peatonala indartzea, eta interbentzio 

horretarako, gutxi gora behera, buruz nabil, 

900.000 euro inguruko dirulaguntza onartu 

zitzaigun, eta orain egin behar dena da 

proiektu horiek erredaktatu, denboratan 

ezarri, eta, ondoren, gauzatu eta abar. 

Horretarako hiru urteko epea dago. 

Hemos participado en dos convocatorias. La 

primera convocatoria fue la de 2022 y se 

pusieron en contacto con nosotros en 

octubre, y se nos adjudicó o consensuó, por 

medio de Debegesa, el proyecto a desarrollar 

en el Geoparque, que afecta a los tres 

Ayuntamientos, y luego está lo que decidía 

cada Ayuntamiento. Al hilo de lo comentado 

en los espacios de participación, se dejó de 

lado la parte que era más conflictiva, es decir, 

de la parada de autobús, y se acordó reforzar 

el cierre del paseo cubierto y la 

reurbanización de la plaza del Gudarien y un 

poco la conexión peatonal, y para esta 

intervención, más o menos, así de memoria, 

se nos aprobó una subvención de unos 

900.000 euros, y ahora lo que hay que hacer 

es redactar esos proyectos, ponerlos en 

tiempo y luego llevarlos a cabo, etc. El plazo 

para ello es de tres años. 

2023an deialdi berri batera aurkeztu gara, 

komentatu genuen, eta bertan sartu ditugun 

interbentzioak dira hainbat transbertsalak, 

azkenean, helmuga jasangarritako turismo 

plan orokor honek, estatuarena, eragiten 

zituen mugikortasuna, trantsizio energetikoa, 

eta abar. Hortaz, hainbat etiketa zehazten 

dituzte, eta interbentzio guztiak, bai 

proiektuak, egiten diren obrak, oso zorrotzak 

izanbehar dira alde horretatik, azkenean 

“tranformación y resilencia” kontzeptu horren 

En 2023 nos hemos presentado a una nueva 

convocatoria, lo comentamos, y se han 

incluido intervenciones transversales que, en 

el último término, están relacionados con el 

plan general turismo con destino sostenible, 

del Estado, que afecta a la movilidad, 

transición energética, etc. Por lo tanto, 

definen una serie de etiquetas y todas las 

intervenciones, tanto los proyectos como las 

obras que se realicen, deben ser muy 

rigurosas en este sentido, ya que al final se 

mailto:info@deba.eus
http://www.deba.eus/


 

 

barruan sartu behar direlako. Oraingo honetan 

aurkeztu genituen zuekin partekatutako 

Historiaurreko Bailararen interbentzioak, eta 

baita ere, Lasturko kanalaren interbentzioa. 

deben incluir dentro de este concepto. En 

esta ocasión presentamos las intervenciones 

compartidas con vosotros, la del Valle de la 

Prehistoria, así como la intervención del 

canal de Lastur. 

Guk aurkeztu dugu proiektu hori. Bildu gara 

Eusko Jaurlaritzarekin, eta badirudi dena ondo 

dagoela, baina, zehaztuko da proiektu 

horietako egongo den diru kopurua, eta 

horren arabera, zer banaketa egingo den Udal 

bakoitzak dituen interbentziotan. Hor zeuden, 

Algorri Zumaian, Mutrikun Nautilus zentroa, 

gurean Historiaurreko Bailara, eta gero Eusko 

Jaurlaritzak guk aurkeztutako proiektuen 

arabera , eta ezarrita dauden etiketa horien 

baitan gure proiektua duen egokitasunaren 

arabera,  puntu gehiago edo gutxiago lortuko 

dira eta diru banaketa bat egingo da.  

Nosotros hemos presentado este proyecto. 

Nos hemos reunido con el Gobierno Vasco y 

todo parece que está bien, pero se 

concretará la cantidad económica que habrá 

en esos proyectos y, en función de ello, el 

reparto en las intervenciones de cada 

Ayuntamiento. Allí estaban, Algorri en 

Zumaia, el centro Nautilus de Mutriku, y, en 

nuestro caso, el Valle de la Prehistoria, y 

luego el Gobierno Vasco, en función de los 

proyectos presentados por nosotros, y en 

función de la idoneidad de nuestro proyecto 

dentro de las etiquetas establecidas, se 

obtendrán más o menos puntos, y se 

realizará una distribución de fondos. 

Eta hori litzateke. Behin baino gehiagotan 

komentatu da gardentasun kontuak irakurri 

izan dut kartelen batean eta adierazpen 

publikoren batean herrian, baina hor ez da 

ezer ezkutatu, azken finean da Plenoan onartu 

zena, eta dirua eman digute horretarako, eta 

gainera Netx Funtsak trazabilidadean ezer 

baino zorrotzagoak dira, ikusi duzue 

albistegitan zer irizpide eta zer kontrolak jarri 

diren, eta horregatik, kezka pixka bat bazegoen 

Espainia Estatuan nola bideratuko zen hori. 

Y eso sería. Se ha comentado en varias 

ocasiones las cuestiones de transparencia en 

algún cartel y declaración pública en la 

localidad, pero ahí no se ha ocultado nada, al 

fin y al cabo, es lo que se aprobó en el Pleno, 

y para ello nos han dado dinero, además los 

Fondos Netx son muy exigentes en cuanto a 

la trazabilidad, habéis visto en los 

informativos qué criterios y controles se han 

puesto, y por ello había un poco de 

preocupación sobre cómo se iba a canalizar 

en el Estado español. 

Eta, horixe, oraingoz 2022koari dagokionean 

hori daukagu, partida hori daukagu, 900.000 

eurokoa, gure artean adostu genituen 

interbentzioak egiteko  

Y eso es todo, por ahora en relación a 2022, 

es lo que tenemos, tenemos esa partida de 

900.000 euros para realizar las 

intervenciones que acordamos. 

Bada beste galderarik edo eskaririk? Hortaz, 

amaitu dugu gaurko  Osoko Bilkura. Mila esker.  

¿Hay alguna otra pregunta o petición? 

Entonces, hemos finalizado el Pleno de hoy. 

Muchas gracias. 

Beste aztergairik ez dagoenez, 19:20an 

amaitzen da Osoko Bilkura 

Sin más temas que tratar, a  las 19:20 horas, 

finaliza el Pleno. 

Jose Luis Salaberri Iñarra      Gilen Garcia Boyra 
Idazkaria        Alkatea 
 
           
  

 

 


